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P R  O  T  O  K  Ó  Ł     Nr VIII/2015 

z  Sesji  Rady  Gminy  Z  w  i  e  r  z  y  n 

odbytej  w  dniu  27 maja 2015 r. 

w sali Gminnego Ośrodka Kultury w Zwierzynie 

         

 

           Na 15 radnych na Sesji RG obecnych było 14 radnych. Nieobecny był radny Mirosław 

Gniewczyński. 

Ponadto udział w Sesji RG wzięli : 

1. Tomasz Marć – Wójt Gminy Zwierzyn 

2. Andrzej Wiśniewski – Sekretarz Gminy Zwierzyn 

3. Ligia Kowalczyk-Piątek – Skarbnik Gminy Zwierzyn 

4. Wiesława Kowalewska – Inspektor ds. budownictwa i gospodarki przestrzennej w UG 

Zwierzyn 

5. Mateusz Ostapiuk – Inspektor ds. zamówień publicznych i dróg w UG Zwierzyn 

6. Eugeniusz Krzyżanowski – Radny Powiatu Strzelecko-Drezdeneckiego 

7. Jerzy Dąbrowski – Kierownik Inspektoratu LZMiUW W Strzelcach Krajeńskich 

8. Sołtysi wsi wg załączonej do protokołu listy obecności. 

 

Porządek obrad: 

 
1) Otwarcie VIII zwyczajnej sesji i stwierdzenie quorum.  

2) Przedstawienie porządku obrad. 

3) Sprawozdanie Wójta Gminy Zwierzyn z działalności w okresie międzysesyjnym. 

4) Informacja Przewodniczącego Rady Gminy Zwierzyn o działaniach podejmowanych w okresie 

międzysesyjnym i przyjęciu protokołu z poprzedniej sesji. 

5) Informacja o stanie urządzeń wodnych i melioracyjnych na terenie Gminy  Zwierzyn. 

6) Absolutorium dla Wójta Gminy Zwierzyn za 2014 rok: 

a) odczytanie opinii Składu Orzekającego Regionalnej Izby Obrachunkowej w Zielonej Górze o 

przedłożonym sprawozdaniu z wykonania budżetu Gminy Zwierzyn za 2014 rok wraz z 

informacją o stanie mienia Gminy Zwierzyn, 

b) odczytanie opinii Komisji Rewizyjnej Rady Gminy Zwierzyn o wykonaniu budżetu Gminy 

Zwierzyn za 2014 rok i przedstawienie wniosku Komisji Rewizyjnej Rady Gminy Zwierzyn 

w sprawie udzielenia absolutorium Wójtowi Gminy Zwierzyn, 

c) odczytanie opinii Składu Orzekającego Regionalnej Izby Obrachunkowej w Zielonej Górze o 

wniosku Komisji Rewizyjnej Rady Gminy Zwierzyn w sprawie udzielenia absolutorium 

Wójtowi, 

d) podjęcie uchwały w sprawie rozpatrzenia i zatwierdzenia sprawozdania finansowego i 

sprawozdania z wykonania budżetu za 2014 rok, 

e) podjęcie uchwały w sprawie udzielenia absolutorium Wójtowi Gminy Zwierzyn z tytułu 

wykonania budżetu za 2014 r. 

7) Podjęcie uchwał w sprawie: 

a) wyrażenia zgody na sprzedaż niezabudowanych nieruchomości gminnych stanowiących 

działki oznaczone numerami ewidencyjnymi 66/16 o powierzchni 0,2024 ha, 66/17 o 

powierzchni 0,1858 ha położone w miejscowości Sarbiewo oraz 126/2 o powierzchni 0,30 

ha położoną w miejscowości Zwierzyn, 

b) zmiany uchwały budżetowej na 2015 rok, 

c) przyjęcia apelu do Posłów i Senatorów Rzeczypospolitej Polskiej o odrzucenie zapisów 

projektu ustawy Prawo wodne. 

8) Interpelacje, wnioski, zapytania radnych oraz odpowiedzi na interpelacje, wnioski i zapytania 

radnych. 
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9) Interpelacje, wnioski i zapytania sołtysów oraz odpowiedzi na interpelacje, wnioski i zapytania 

sołtysów. 

10) Wolne wnioski i informacje. 

11) Zamknięcie VIII zwyczajnej sesji Rady Gminy. 

 

 

 
1. Otwarcie VIII zwyczajnej sesji i stwierdzenie guorum. 

 

             Sesję Rady Gminy Zwierzyn o godzinie 13
10 

otworzyła Urszula Kruszyna 

wiceprzewodnicząca Rady Gminy Zwierzyn i stwierdziła, że na 15 radnych Rady Gminy 

Zwierzyn na sali obrad obecnych jest 14 radnych, co wobec ustawowego składu Rady 

wynoszącego 15 osób stanowi quorum pozwalające na podejmowanie prawomocnych uchwał 

- listy obecności radnych oraz zaproszonych gości stanowią załączniki do protokołu.  

 

2. Przedstawienie porządku obrad 

 

Radna Stefania Sierocińska stwierdziła, że w przesłanym porządku obrad brakuje punktu – 

przedstawienie porządku obrad. Wobec powyższego zgłosiła wniosek o uzupełnienie 

porządku obrad o ten punkt. 

Urszula Kruszyna poddała zgłoszony wniosek odnośnie wprowadzenia punktu –

przedstawienie porządku obrad pod głosowanie. Za wnioskiem radni głosowali jednogłośnie. 

Za wprowadzeniem zmiany do porządku obrad głosowało 14 radnych. Następnie Urszula 

Kruszyna wiceprzewodnicząca RG poinformowała, że punkt przedstawienie porządku obrad 

otrzyma nr 2 a pozostałe o jeden wzwyż i odczytała porządek obrad wraz z wprowadzoną 

autopoprawką oraz zapytała, czy do przedstawionego porządku obrad radni chcą zgłosić 

wniosek. 

Radny Mariusz Krzyżanowski zgłosił wniosek, żeby do porządku obrad wprowadzić w 

projekt uchwały w sprawie przyjęcia apelu do Posłów i Senatorów Rzeczypospolitej Polskiej o 

odrzucenie zapisów projektu ustawy Prawo wodne, wyjaśniając swoją propozycję. 

Eugeniusz Krzyżanowski radny Powiatu Strzelecko-Drezdeneckiego uzupełnił wyjaśnienie odnośnie 

wprowadzenia powyższego punktu. 

Urszula Kruszyna wiceprzewodnicząca RG poddała wniosek pod głosowanie. Za wprowadzeniem 

zgłoszonego projektu uchwały radni głosowali jednogłośnie, „za” głosowało 14 radnych. Następnie 

wiceprzewodnicząca poinformowała, że wprowadzony projekt uchwały otrzyma numer 7c. 
 

3. Sprawozdanie Wójta Gminy Zwierzyn z działalności w okresie międzysesyjnym. 

 

              Tomasz Marć wójt gminy przedstawił sprawozdanie z działalności w okresie 

międzysesyjnym (sprawozdanie w załączeniu do protokołu). 

 

Urszula Kruszyna wiceprzewodnicząca RG otworzyła dyskusję. Nikt nie zabrał głosu w 

dyskusji, wobec czego wiceprzewodnicząca RG zamknęła dyskusję i punkt 3. 

 

4. Informacja Przewodniczącego Rady Gminy Zwierzyn o działaniach podejmowanych 

w okresie międzysesyjnym i przyjęciu protokołu z poprzedniej sesji. 

 

Urszula Kruszyna wiceprzewodnicząca RG w imieniu przewodniczącego przedstawiła 

informację o działaniach podejmowanych w okresie międzysesyjnym i przyjęciu protokołu z 

poprzedniej sesji (informacja w załączeniu do protokołu). 
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Urszula Kruszyna wiceprzewodnicząca RG otworzyła dyskusję. Nikt nie zabrał głosu w 

dyskusji, wobec czego wiceprzewodnicząca RG zamknęła dyskusję i punkt 4. 

 

5. Informacja o stanie urządzeń wodnych i melioracyjnych na terenie Gminy  Zwierzyn. 

 

               Jerzy Dąbrowski Kierownik Inspektoratu Lubuskiego Zarządu Melioracji i Urządzeń 

Wodnych w Strzelcach Krajeńskich przedstawił informację o stanie urządzeń wodnych i 

melioracyjnych na terenie Gminy Zwierzyn, informując, że budżet jakim dysponują w tym 

roku to 900.000 zł i jest mniejszy w stosunku do lat poprzednich, gdzie środków było w 

granicach 1000.000 zł. do 1.200.000 zł. Stwierdził, że temat środków na ten rok jest otwarty, 

być może będą jeszcze jakieś. Poinformował o zaplanowanych pracach na bieżący rok, które 

rozpoczną na przełomie miesięcy lipiec-sierpień. 

 

Eugeniusz Krzyżanowski radny Rady Powiatu Strzelecko-Drezdeneckiego uzupełnił 

informację kierownika, wspominając o planowanej  inwestycji związanej z remontami 

mostów. 

 

Urszula Kruszyna wiceprzewodnicząca RG otworzyła dyskusję. Nikt nie zabrał głosu w 

dyskusji, wobec czego wiceprzewodnicząca RG zamknęła dyskusję i punkt 5. 

 

O godz. 13
50

salę obrad opuściła radna Dorota Kruszyna. 

 

6. Absolutorium dla Wójta Gminy Zwierzyn za 2014 rok: 

a) odczytanie opinii Składu Orzekającego Regionalnej Izby Obrachunkowej w Zielonej Górze o    

    przedłożonym sprawozdaniu z wykonania budżetu Gminy Zwierzyn za 2014 rok wraz z 

    informacją o stanie mienia Gminy Zwierzyn 

 

Ligia Kowalczyk-Piątek skarbnik gminy odczytała uchwałę nr 227/2015 Składu Orzekającego 

Regionalnej Izby Obrachunkowej w Zielonej Górze z dnia 24 kwietnia 2015r. w sprawie 

wydania opinii o sprawozdaniu z wykonania budżetu Gminy Zwierzyn za 2014r. (kserokopia 

uchwały w załączeniu do protokołu).  

 
b) odczytanie opinii Komisji Rewizyjnej Rady Gminy Zwierzyn o wykonaniu budżetu Gminy   

    Zwierzyn za 2014 rok i przedstawienie wniosku Komisji Rewizyjnej Rady Gminy Zwierzyn w    

    sprawie udzielenia absolutorium Wójtowi Gminy Zwierzyn    
 

Jarosław Skiba przewodniczący Komisji Społecznej Rady Gminy Zwierzyn odczytał opinię 

odnośnie sprawozdania z wykonania budżetu za 2014 rok w działach będących w 

przedmiocie działalności komisji społecznej (opinia nr 38/2015 w załączeniu do protokołu). 

 

Mariusz Krzyżanowski przewodniczący Komisji Ekonomicznej i Rozwoju Gminy Rady 

Gminy Zwierzyn odczytał opinię odnośnie sprawozdania z wykonania budżetu Gminy 

Zwierzyn za 2014 rok (opinia nr 40/2015 w załączeniu do protokołu). 

 

Stefania Sierocińska przewodnicząca Komisji Rewizyjnej Rady Gminy Zwierzyn odczytała 

opinię odnośnie sprawozdania z wykonania budżetu Gminy Zwierzyn za 2014 rok (opinia nr 

39/2015 w załączeniu do protokołu). 

Następnie Stefania Sierocińska odczytała uchwałę Komisji Rewizyjnej Rady Gminy 

Zwierzyn z dnia 11 maja 2015r. w sprawie wniosku o udzielenie absolutorium Wójtowi 

Gminy Zwierzyn z tytułu wykonania budżetu za 2014 rok (uchwała w załączeniu do 

protokołu). 
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c) odczytanie opinii Składu Orzekającego Regionalnej Izby Obrachunkowej w Zielonej Górze o   

    wniosku Komisji Rewizyjnej Rady Gminy Zwierzyn w sprawie udzielenia absolutorium  

    Wójtowi 

 

Stefania Sierocińska przewodnicząca Komisji Rewizyjnej Rady Gminy Zwierzyn odczytała 

Uchwałę Nr 329/2015 Składu Orzekającego Regionalnej Izby Obrachunkowej w Zielonej 

Górze z dnia 19 maja 2015r. w sprawie wydania opinii o wniosku Komisji Rewizyjnej Rady 

Gminy Zwierzyn dotyczącym udzielenia absolutorium Wójtowi (uchwała w załączeniu do 

protokołu). 
 

d) podjęcie uchwały w sprawie rozpatrzenia i zatwierdzenia sprawozdania finansowego i 

sprawozdania z wykonania budżetu za 2014 rok 

 

Urszula Kruszyna wiceprzewodnicząca RG poinformowała, że na sali obrad jest 13 radnych 

oraz, że wszyscy radni otrzymali sprawozdanie z wykonania budżetu za 2014 rok wraz z 

informacją o stanie mienia komunalnego Gminy Zwierzyn wg stanu na dzień 31grudnia 

2014r.Wszystkie komisje na posiedzeniach analizowały sprawozdanie z wykonania budżetu 

za 2014r. oraz sprawozdanie finansowe za 2014r. i zaopiniowały pozytywnie. 

 

Następnie Urszula Kruszyna otworzyła dyskusję. Nikt nie zabrał głosu w dyskusji, wobec 

czego wiceprzewodnicząca RG zamknęła dyskusję i poddała pod głosowanie projekt uchwały 

w sprawie rozpatrzenia i zatwierdzenia sprawozdania finansowego i sprawozdania z 

wykonania budżetu za 2014 rok. Projekt uchwały został przyjęty jednogłośnie. Za przyjęciem 

projektu uchwały głosowało 13 radnych. Projekt uchwały staje się uchwałą Nr VIII/51/2015. 

(Uchwała w załączeniu do protokołu). 
 

e) podjęcie uchwały w sprawie udzielenia absolutorium Wójtowi Gminy Zwierzyn z tytułu 

wykonania budżetu za 2014 r. 

 

Urszula Kruszyna wiceprzewodnicząca RG poddała pod głosowanie projekt uchwały w 

sprawie udzielenia absolutorium Wójtowi Gminy Zwierzyn z tytułu wykonania budżetu za 

2014 r. Projekt uchwały został przyjęty jednogłośnie. Za przyjęciem projektu uchwały 

głosowało 13 radnych. Projekt uchwały staje się uchwałą Nr VIII/52/2015. (Uchwała w 

załączeniu do protokołu). 
 

Wiceprzewodnicząca RG zamknęła punkt 6 i o godz. 14
15

 ogłosiła przerwę w obradach. 

 

7. Podjęcie uchwał w sprawie: 

 

a) wyrażenia zgody na sprzedaż niezabudowanych nieruchomości gminnych 

stanowiących działki oznaczone numerami ewidencyjnymi 66/16 o powierzchni 0,2024 

ha, 66/17 o powierzchni 0,1858 ha położone w miejscowości Sarbiewo oraz 126/2 o 

powierzchni 0,30 ha położoną w miejscowości Zwierzyn 
 

O godz. 14
30

 wszczęte zostały obrady po przerwie. 

 

Mariusz Krzyżanowski przewodniczący Komisji Ekonomicznej i Rozwoju Gminy Rady 

Gminy Zwierzyn odczytał opinię odnośnie projektu uchwały w sprawie wyrażenia zgody na 

sprzedaż niezabudowanych nieruchomości gminnych stanowiących działki oznaczone numerami 

ewidencyjnymi 66/16 o powierzchni 0,2024 ha, 66/17 o powierzchni 0,1858 ha położone w 

miejscowości Sarbiewo oraz 126/2 o powierzchni 0,30 ha położoną w miejscowości Zwierzyn (opinia 

nr 41/2015 w załączeniu do protokołu).  
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Urszula Kruszyna wiceprzewodnicząca RG otworzyła dyskusję. 

 

Włodzimierz Nobis zapytał, czym jest podyktowana dla wójta sprzedaż działek, o których 

mowa w projekcie uchwały. 

 

Andrzej Wiśniewski sekretarz gminy poinformował, że zostały złożone wnioski na kupno 

tych działek. 

 

Stefania Sierocińska zgłosiła wniosek z uwagi na to, że w projekcie uchwały mowa jest o 

kilku działkach i to w różnych miejscach, żeby najpierw przegłosować działki w Sarbiewie, a 

następnie w Zwierzynie. 

 

Za wnioskiem radnej Stefanii Sierocińskiej radni głosowali jednogłośnie. „Za” głosowało 13 

radnych. 

 

Urszula Kruszyna wiceprzewodnicząca RG poddała pod głosowanie wyrażenie zgody na 

sprzedaż działek w Sarbiewie. Radni głosowali jednogłośnie. Za wyrażeniem zgody na 

sprzedaż działek w Sarbiewie głosowało 13 radnych. 

 

Następnie Urszula Kruszyna poddała pod głosowanie wyrażenie zgody na sprzedaż działki w 

Zwierzynie. Za wyrażeniem zgody głosowało 8 radnych, przeciw głosowało 4 radnych, 

wstrzymał się od głosu 1 radny. 

 

Urszula Kruszyna wiceprzewodnicząca RG poddała pod głosowanie projekt uchwały w 

sprawie wyrażenia zgody na sprzedaż niezabudowanych nieruchomości gminnych 

stanowiących działki oznaczone numerami ewidencyjnymi 66/16 o powierzchni 0,2024 ha, 

66/17 o powierzchni 0,1858 ha położone w miejscowości Sarbiewo oraz 126/2 o powierzchni 

0,30 ha położoną w miejscowości Zwierzyn Projekt uchwały został przyjęty jednogłośnie. Za 

przyjęciem projektu uchwały głosowało 13 radnych. Projekt uchwały staje się uchwałą Nr 

VIII/53/2015. (Uchwała w załączeniu do protokołu). 

 

b) zmiany uchwały budżetowej na 2015 rok 
 

Mariusz Krzyżanowski przewodniczący Komisji Ekonomicznej i Rozwoju Gminy Rady 

Gminy Zwierzyn odczytał opinię odnośnie projektu uchwały w sprawie zmiany uchwały 

budżetowej na 2015 rok (opinia nr 42/2015 w załączeniu do protokołu).  

 

Urszula Kruszyna wiceprzewodnicząca RG otworzyła dyskusję. Nikt nie zabrał głosu w 

dyskusji, wobec czego wiceprzewodnicząca RG zamknęła dyskusję i poddała pod głosowanie 

projekt uchwały w sprawie zmiany uchwały budżetowej na 2015 rok. Projekt uchwały został 

przyjęty jednogłośnie. Za przyjęciem projektu uchwały głosowało 13 radnych. Projekt 

uchwały staje się uchwałą Nr VIII/54/2015. (Uchwała w załączeniu do protokołu). 

 
        c) przyjęcia apelu do Posłów i Senatorów Rzeczypospolitej Polskiej o odrzucenie zapisów  

           projektu ustawy Prawo wodne 

 

Mariusz Krzyżanowski przewodniczący Komisji Ekonomicznej i Rozwoju Gminy Rady 

Gminy Zwierzyn odczytał opinię odnośnie projektu uchwały w sprawie  przyjęcia apelu do 

Posłów i Senatorów Rzeczypospolitej Polskiej o odrzucenie zapisów projektu ustawy Prawo 

wodne (opinia nr 43/2015 w załączeniu do protokołu).  
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Urszula Kruszyna wiceprzewodnicząca RG otworzyła dyskusję. Nikt nie zabrał głosu w 

dyskusji, wobec czego wiceprzewodnicząca RG zamknęła dyskusję i poddała pod głosowanie 

projekt uchwały w sprawie przyjęcia apelu do Posłów i Senatorów Rzeczypospolitej Polskiej 

o odrzucenie zapisów projektu ustawy Prawo wodne. Projekt uchwały został przyjęty 

jednogłośnie. Za przyjęciem projektu uchwały głosowało 13 radnych. Projekt uchwały staje 

się uchwałą Nr VIII/55/2015. (Uchwała w załączeniu do protokołu). 

 

Urszula Kruszyna wiceprzewodnicząca RG zamknęła punkt 7. 

 

8. Interpelacje, wnioski, zapytania radnych oraz odpowiedzi na interpelacje, wnioski i zapytania  

Radnych.  
 

Stefania Sierocińska: 

 stwierdziła, że z informacji wójta dowiedziała się o spotkaniu w sprawie chodnika na 

ul. Wojska Polskiego w Zwierzynie, zadając pytanie, kiedy rozpocznie się jego 

remont, 

 zapytała kiedy będą ustawione ławeczki koło ośrodka zdrowia w Zwierzynie, 

 z obawy o istnienie ośrodka zdrowia w Zwierzynie zapytała się, jakie są zastrzeżenia 

Sanepidu, 

 stwierdziła brak informacji ze strony urzędu dla radnych odnośnie podejmowanych 

decyzji w sprawach oświatowych ( dot. organizacji roku szkolnego, zmiany 

funkcjonowania kuchni przy szkole w Zwierzynie). 

 

Tomasz Marć wójt gminy odnośnie remontu chodnika poinformował, że roboty zaczną się na 

przełomie pierwszego i drugiego półrocza br. Zapewnił, że ławeczki zostaną ustawione do 

następnej sesji RG. Stwierdził, że nie ma obawy, że otrzymają decyzję Sanepidu o 

zamknięciu ośrodka zdrowia. Prace zalecone na obiekcie są już wykonywane. Poinformował, 

że nie ma jeszcze żadnych decyzji odnośnie organizacji roku szkolnego. Są zobowiązani do 

zachowania dyscypliny budżetowej, prowadzone są rozmowy, rozważane różne warianty.  

  

Jarosław Skiba zapytał, dlaczego odbyło się spotkanie kierownika GZOPO z kucharkami ze 

szkoły, skoro wójt twierdzi, że nie zapadły żadne decyzje. 

 

Tomasz Marć stwierdził, że Pani kierownik GZOPO wyszła przed szereg, ale może tylko 

pytała, co sądzą kucharki na temat rozważanych zmian, gdyż jednym z założeń nie była 

likwidacja kuchni, tylko przejęcie łącznie z personelem przez inny podmiot.  Pod tym właśnie 

kątem były prowadzone rozmowy. Fakt jest taki, że dzieci ubywa, a pracowników nie, dlatego 

muszą pewne warianty rozpatrywać. 

 

Ligia Kowalczyk-Piątek skarbnik gminy poinformowała, że pomyśleli o wydzierżawieniu 

kuchni, nie chcą jej zamykać. Jeżeli będzie to osoba prywatna, będzie można wyjść z 

posiłkami poza szkołę, czego teraz nie wolno robić. 

 

Jarosław Skiba stwierdził, że polityka skupia się, że szuka się oszczędności na oświacie, a co 

za tym idzie na naszych dzieciach. Nie słyszał natomiast, co się robi w gminie, żeby 

zaoszczędzić na administracji. On, jako przewodniczący komisji społecznej o sprawach 

będących w dziedzinie działania komisji dowiaduje się o nich z ulicy. Stwierdził, że nie 

będzie swojego czasu spędzał przy słuchawce telefonu i odpowiadał na pytania, na które nie 

zna odpowiedzi. 
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Andrzej Wiśniewski sekretarz gminy stwierdził, że w kwestiach organizacyjnych najpierw 

trzeba rozmawiać, a dopiero możemy przedstawiać konkretne rozwiązania Radzie. Podczas 

rozmów pada mnóstwo różnych propozycji ze strony zainteresowanych, jak i ze strony 

urzędu. Część tych propozycji „umiera śmiercią naturalną”, a część trafia do radnych np. w 

formie uchwały.  Stwierdził, że nie ukrywał nigdy, że czekają nas zmiany przepisów. Jeżeli 

oświata będzie prowadzona, jak dotychczas, to z mocy ustawy wejdą w zespoły szkolno-

wychowawcze. W poprzedniej kadencji dużo czasu i wysiłku spędzono, żeby przedszkole 

działające w Zwierzynie zostało przejęte przez stowarzyszenie. Udało się też powołać 

niepubliczne przedszkole w Zwierzynie. Nie planuje się oddziałów „0” w szkołach na terenie 

gminy. Wyszliśmy do stowarzyszenia działającego w Górkach Noteckich z pytaniem, czy nie 

daliby rady przejąć oddziału „0” i utworzyć przedszkole, takie jak działa w Zwierzynie. 

Również, jak zaczęliśmy przymierzać do nowego arkusza organizacyjnego na rok 2015/2016 

wyszliśmy z propozycją do stowarzyszenia w Górkach Noteckich o przejęcie oddziału „0” w 

Gościmcu, tworząc niepubliczne przedszkole. Przedstawiciele stowarzyszenia przedstawili 

swoją ofertę rodzicom dzieci z Gościmca, prosząc, żeby zapisywali swoje dzieci do 

stowarzyszenia, a nie do szkoły. Natomiast nauczyciel, który dotychczas pracował w zerówce 

miał świadomość, że nie będzie w roku szkolnym 2015/2016 godzin lekcyjnych dla niego. 

Otrzymał propozycję pracy w stowarzyszeniu i musi podjąć decyzję, albo przyjmie 

propozycję, albo przejdzie w stan spoczynku, pobierając przez 6 miesięcy wynagrodzenie bez 

świadczenia pracy.  Sekretarz stwierdził, że będziemy jeszcze długo mówili o oszczędzaniu 

na oświacie, gdyż budżet na oświatę zajmuje największą pozycję w budżecie gminy. W 

porównaniu inne działy, to jak kropla w morzu. 

 

Stefania Sierocińska zapytała, czy oddziały w Gościmcu prowadzone przez Stowarzyszenie 

będą mieściły się w szkole w Gościmcu. 

 

Tomasz Marć odpowiedział, że będą w tym samym miejscu, tzn. w szkole w Gościmcu. 

 

Włodzimierz Nobis wskazał na: 

 cieknący dach w szkole w Górkach Noteckich, przez który zalewane są sale języka 

polskiego i informatyki, informując, że powstały zacieki na ścianach, groźba 

powstania grzyba, a usunięcie zagrzybień drożej kosztuje niż naprawa dachu, 

 piec c.o. w szkole w Górkach Noteckich, z dwóch tylko jeden sprawny i jest bardzo 

obciążony. Przy dwóch piecach można rozdzielić ogrzewanie na różne obiekty 

(szkoła, sala gimnastyczna, biblioteka). Prosił, żeby zająć się tą sprawą w okresie 

wakacyjnym, 

 wnioskował o wyrównanie łącznika ok. 150m drogi Kolonia Santocka (koniec drogi 

gminnej) do skrzyżowania drogi Santok – Górki Noteckie (droga leśna),  

 zapytał, czy ktoś nadzoruje prace drogowe, bo na drodze powiatowej brukowej w 

Górkach Noteckich równiarka powyrywała kamienie (dwa miejsca, gdzie należałoby 

dosypać materiału), 

 wskazał na ulicę Kolonia Santocka w Górkach Noteckich, która z drogi 8m rozjechała 

się na szerokość 16m, twierdząc, że łatwiej byłoby utrzymać jednak drogę 8m. 

 

Tomasz Marć stwierdził, że szeroka droga świadczy o tym, że jeżeli kiedyś była nierówna, to 

ją dobierano, ale trzeba zrobić tak, jak powinno być. Sprawa cieknącego  dachu nie była 

sygnalizowana, ale jeżeli są problemy należy się w temacie rozeznać. Sprawa pieca jest 

znana, przeprowadzono w tym temacie rozmowy z p. skarbnik, należy znaleźć środki, gdyż 

koszt pieca to 47000 zł plus uzbrojenie. 
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Mateusz Ostapiuk inspektor ds. drów w UG odniósł się do drogi (łącznika) twierdząc, że to 

nie jest grunt gminny i nie mogą tego robić. W sprawie drogi brukowej wie tyle, że osoba 

obsługująca równiarkę nie chciała tej drogi robić, ale takie dostała zlecenie od p. Strugarka. 

 

Grzegorz Kuchciński: 

 prosił o ustalenie terminu rozebrania płotu betonowego przy stacji Górki Noteckie, 

gdyż z pisma, które wpłynęło do urzędu wynika, że zostanie on rozebrany w 

najbliższym możliwym czasie, 

 zapytał, czy w urzędzie jest osoba, która wyszukuje projekty np. słyszał o programie 

poprawy bezpieczeństwa na przejazdach, 

 prosił o udzielenie informacji, na jakim etapie jest ustalenie cen w SG05 dotyczących 

instalacji śmietników. 

 

Tomasz Marć  w sprawie ustawienia terminu rozebrania płotu poinformował, że zwrócą się o 

określenie faktycznego terminu. W sprawie przejazdów kolejowych będziemy nalegali, żeby 

prace zostały wykonane. 

 

Mateusz Ostapiuk poinformował, że odpowiedzialni za naprawę przejazdów biorą się do 

naprawy dopiero, jak coś się na nich wydarzy. Właściciele płotu nie przejmują się nim, a 

kiedy powiedzieliśmy, że sami to zrobimy, to zadali pytanie, na jakiej podstawie. 

 

Jarosław Skiba zapytał, jaka będzie pensja osoby opiekującej się tzw. stanicą (podobno miało 

to być 2500 brutto) i na jakiej zasadzie będzie funkcjonowała. 

 

Tomasz Marć odpowiedział, że nie rozmawiał z p. sołtys na ten temat, czynią jednak starania 

i myślą o zatrudnieniu osoby na czas określony. 

 

Jarosław Skiba wnioskował o załatanie dziury na drodze powiatowej na wysokości posesji  

p. Czaja, która sukcesywnie się powiększa. 

 

Mateusz Ostapiuk odpowiedział, że droga jest zlecona, ale wykonawca przyjedzie, jak 

będziemy mieli do załatania więcej dziur. 

 

Jarosław Skiba stwierdził, że nie otrzymał odpowiedzi z posiedzeń powiatowej komisji 

bezpieczeństwa na temat zasadności zamontowania bariery oraz progu zwalniającego przy 

jeziorze „Glinianka”. 

 

Eugeniusz Krzyżanowski radny Rady Powiatu Strzelecko-Drezdeneckiego poinformował, że 

w połowie czerwca ustawione zostanie lustro w Gościmcu i zamontowana barierka. Dodał, że 

jest taka polityka w starostwie, żeby zostało wykonane w gminie jedno zadanie ze 

„schetynówki” i tu na uwadze mają drogę Sławno-Zwierzyn. Planowane jest także 900m 

dywanika na drodze Górki Noteckie - Przyłęg, 100m na mostku i koszenie poboczy. 

 

Renata Marcińczk poinformowała, że: 

 ustawiony stojak przy ośrodku zdrowia nie spełnia swojej roli, gdyż nie mieszczą się 

rowery, 

 brak jest oświetlenia na ul. Strzeleckiej w Zwierzynie, 

 nierówny jest przejazd kolejowy, zbyt wysoki próg utrudnia wjechanie osobie na 

wózku inwalidzkim. 
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Grzegorz Kuchciński wnioskował o: 

 monitowanie w sprawie ścieżki rowerowej w Górkach Noteckich od posesji p. 

Mańdzij, gdyż temat oddala się, 

 wnioskował o komunikowanie się z radnymi drogą elektroniczną, zobowiązać tych 

radnych, którzy nie dostarczyli jeszcze swoich e-maili i przejść tylko na tą drogę 

komunikacji. 

 

Mateusz Ostapiuk poinformował, że sprawa ścieżki jest monitorowana, wystąpił problem z 

wycinką drzew, jest ich ok 60 i 3 zabytkowe. Na taką ilość nie wyda zgody inspektor ochrony 

środowiska. 

 

Anna Ryś-Konieczna wnioskowała o: 

 wykoszenie pobocza na terenie sołectwa Zwierzyn II, 

 wylanie kawałka dywanika asfaltowego koło przystanku autobusowego Zwierzyn II, 

obecnie dziury zasypane piaskiem, co jest dużym utrudnieniem w czasie pogody 

deszczowej, 

 zapytała kiedy mieszkańcy Zwierzyna mogą liczyć na rondo, gdyż wyjazd lub wjazd 

z ul. Wojska Polskiego na ul. Szkolną jest bardzo trudny, 

 stwierdziła, że pominięto załatanie dziur na ul. Wojska Polskiego w kierunku 

Sarbiewa. 

 

Tomasz Marć odpowiedział, że procedury z powstaniem ronda to minimum 3 lata. Mają 

opinię odnośnie zagrożenia i wystosowane zostało pismo w celu poprawienia organizacji 

ruchu. W sprawie dywanika asfaltowego stwierdził, że jest idea, żeby co roku zrobić pewien 

odcinek drogi, gdyż jest parę takich potrzeb. Wszystko zależy jednak od funduszy, jakimi 

będą dysponować. 

 

Andrzej Wiśniewski poinformował, że lampy na ul. Strzeleckiej zostały naprawione. 

Odnośnie wersji elektronicznej stwierdził, że postara się coś zaproponować. 

 

Eugeniusz Krzyżanowski udzielił odpowiedzi w sprawie dziur przy przystanku, informując, 

że jeżeli będą trwały roboty na drodze powiatowej w gminie Zwierzyn, to przy okazji 

uzupełnią ten kawałek asfaltu. 

 

Grzegorz Kuchciński stwierdził, że należy opracować system łatania dziur w drogach, żeby 

jakość prac się polepszyła. 

 

Justyna Pawlak-Gudynowska złożyła wniosek wyłącznie pisemnie. Wnioskowała o remont 

mostu w Błotnie na drodze powiatowej w kierunku Pławina przy posesji nr 1 w Błotnie lub 

nalanie asfaltem powstałych zapadnięć (zapadanie obustronne nawierzchni drogi przed i za 

mostem powstałe przez podkopy bobrów).  

 

Dorota Kruszyna złożyła zapytanie wyłącznie na piśmie. Doszły ją słuchy, że wójt gminy 

podjął decyzję odnośnie zlikwidowania kuchni w ZPO w Zwierzynie, czy to jest prawda. 

Jeżeli tak, to dlaczego.  

 

Urszula Kruszyna wiceprzewodnicząca RG zamknęła punkt 8. 
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9. Interpelacje, wnioski i zapytania sołtysów oraz odpowiedzi na interpelacje, wnioski i 

zapytania sołtysów. 

 

W związku, iż w tym momencie na sali obrad nie było żadnego sołtysa punkt został 

zrealizowany i przystąpiono do realizacji następnego punktu. 

 

Wnioski i zapytania sołtysów złożone wyłącznie na piśmie: 

Wojciech Basiński sołtys sołectwa Zwierzyn I - Sierosławice : 

 wnioskował o wykonanie dodatkowych trzech tablic ogłoszeń dla sołectwa Zwierzyn I 

– Sierosławice ( istnieje potrzeba ustawienia tablic w miejscowości Owczarki, w 

Zwierzynie między sklepem p. Bacieczko a budynkiem poczty oraz w miejscowości 

Sierosławice przed budynkiem p. Winiarskich), 

 zapytał, czy w związku z nowobudowanym dworcem PKP i postawieniem nowego 

zbiornika na ścieki PKP zlikwiduje stare szambo w Sierosławicach, które jest 

wprawdzie ogrodzone, jednak jego stan techniczny nie jest znany i istnieje możliwość 

przedostania się nieczystości do wód gruntowych, 

 zadał pytanie, czy istnieje możliwość ustawienia fotoradaru przy skrzyżowaniu ul. 

Podgórnej i Kurowskiej skierowanego w kierunku Drezdenka oraz w okolicach 

tartaku na ul. Strzeleckiej skierowanego w kierunku Strzelec Krajeńskich, gdyż 

kierowcy jadący z tych kierunków nie zwracają uwagi na obowiązujące zakazy, a przy 

zwężeniu na ul. Kurowskiej, Strumykowej, Podgórnej jest szczególnie niebezpiecznie 

dla pieszych z uwagi na brak chodnika. 

 

Elżbieta Saliwon sołtys sołectwa Sarbiewo: 

 wnioskowała o oczyszczenie chodnika w Sarbiewie w kierunku stacji PKP, który jest 

zanieczyszczony, porośnięty trawą. Prosiła, aby w tym roku oczyścić krawężnik i 

wyrównać ziemię a w budżecie gminy na przyszły rok przeznaczyć odpowiednią 

kwotę na położenie polbruku, 

 wnioskowała o oznaczenie działki gminnej wokół figurki w Sarbiewie (przy posesji 

p. Hajduk), gdyż teren wokół niej jest zaniedbany, rozjeżdżony przez parkujące 

samochody. Wydzielenie działki pozwoli odpowiednio ją zagospodarować, 

 zadała pytanie, czy w tym roku odbędą się zapisy do klasy „0” przy szkole 

podstawowej w Zwierzynie, gdyż rodzice pytają się kiedy będą zapisy, 

 wskazała na zarośnięte pobocza przy drodze powiatowej Sarbiewo-Sławno, co 

utrudnia ruch na tej drodze. 

 

10.  Wolne wnioski i informacje. 
 

Urszula Kruszyna wiceprzewodnicząca RG odczytała: 

 pismo podpisane przez Szefa Kancelarii Senatu Ewę Polkowską i Szefa Kancelarii 

Prezydenta RP Jacka Michałowskiego z okazji 25-lecia pierwszych po II wojnie 

światowej wolnych wyborów samorządowych (pismo w załączeniu do protokołu), 

 pismo Marszałka Senatu RP Bogdana Borusewicza również z okazji 25-lecia 

pierwszych po II wojnie światowej wolnych wyborów samorządowych (pismo w 

załączeniu do protokołu). 

 

 

Urszula Kruszyna wiceprzewodnicząca RG zamknęła punkt 11. 

 

12. Zamknięcie VIII zwyczajnej sesji Rady Gminy Zwierzyn. 
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         Wobec wyczerpania tematów posiedzenia Przewodniczący Rady Gminy Zwierzyn 

Urszula Kruszyna o godzinie 16
35

 zamknęła obrady VIII zwyczajnej Sesji Rady Gminy 

Zwierzyn. 

 

 

     Protokółowała:                                                                 P r z e w o d n i c z y ł a : 

Inspektor ds. obsługi RG                                        Wiceprzewodnicząca  Rady Gminy Zwierzyn 

 

Marzena Kaczmarek                                                              Urszula Kruszyna 
 

 


